
 

Referat fra møte i Kunnskapskommunens kommunegruppe 
 
 
Tid:  12.09.2019 Kl 09.00-15.00 
Sted: Neumannsgate 1, 6. etasje 
 

Til stede: Helge Kvam (Meland kommune, nye Alver kommune) 
Berit Angelskår (Bergen kommune) 
Marianne N. Solbakk (Bergen kommune) 
Monika Kvamme (Austrheim kommune)  
Lars Bergesen (Bergen kommune) 
Liv Olsen (Askøy kommune) 
Hilde Storum (Os kommune) 
Kari Sunnevåg, (USHT) 
Anita Sævild (Vaksdal kommune) 
Berit Kleppe (Voss kommune)  

 
Forfall:   Osterøy kommune 
 
 

Runde rundt bordet 
 

- Vaksdal ga en oppdatering på forskningsprosjektene DISH og MEDVIRK-DEM. DISH handler 

om å ta i bruk innovasjonskompetanse hos helsepersonell. Prosjektet varer ut 2021. I 

MEDVIRK–DEM er personer med demens og deres pårørende med på å forme det fremtidige 

tilbudet for personer med demens i Vaksdal kommune, Hordaland.  

- Vaksdal er på siste året med LEV VEL, kommunens prosjektprogram om framtidsretta og 

gode omsorgstjenester med bruk av teknologi. 

- Vaksdal orienterer om Erasmus + prosjekt og studietur til Danmark sammen med 

videregående skole på Voss i november. 

- Alver skal opprette en egen FoU-avdeling. FoU-kontakten til Kunnskapskommunen Helse 

Omsorg Vest vil være tilknyttet avdelingen.  



- Alver får også en egen kommunikasjonsavdeling.  

- Os er gang med omfattende kommunesammenslåing og rigging av ny kommune. Usikkerhet 

rundt opprettelsen av fagstab/FoU-avdeling. Det skal opprettes en ny avdeling: 

Helsefremmende enhet.  

- Austrheim rapporterer om stor interesse for musikkterapi. Et tiltak som gir mye men som 

også er rimelig.  

- Kommunalsjefmodellen i Askøy skal skiftes ut med sektorledere. Avdelingen vil bli delt i to: 

 Helse og familie 

 Omsorg 

- Askøy orienterer om erfaringsutveksling med Lindås, Fjell og Os på velferdsteknologi.  

- USHT orienterer om Leve hele livet-konferansen 3. desember. Arrangør er KS, Fylkesmannen 

og USHT.  

 

Oppfølging: 

- Bergen kommune gir kommunegruppen tilgang til Kunnskapskommunens Facebookside 

- Gruppen tenker ut aktuelle nettsaker/Facebooksaker til neste møte 

 

Avklaringer vedr. FoU-kontakter: 

 

Vaksdal: Anita Sævild og Solrun Hauglum. 

Alvær: Helge Kvam fungerer inntil videre. 

Austrheim: Monica Kvamme  

Askøy: Skal ha tre FoU-kontakter. Kunnskapskommunens rådgivere forholder seg til Liv Olsen 

som fordeler henvendelsene videre. Alle tre er med i den interne 

Kunnskapskommunegruppen. 

 

Presentasjon av Kommunenes strategiske forskningsorgan og veien videre for 

Kunnskapskommunene 
 

Bergen kommune presenterer KSF- rapporten og hvordan en nasjonal struktur for et  

kunnskapssystem for kommunene er skissert. Bystyret har vedtatt at de ønsker å være 

vertskommune. Regionalt samarbeidsorgan Vest. Bergen kommune har søkt støtte fra KS om midler   

til å pilotere nasjonal ordning med regionale samarbeidsorgan.  

 



Det kommer innspill fra gruppen om å invitere KS til neste møte 7. november, og om at det kan være 

verdt å undersøke organisasjonsutviklingsmidler fra KS.  

 

Pilotprosjektet for kunnskapsoppsummeringer 
 

Bergen kommune gir en status på prosjektet og høstens frister:  

Medio august: Informasjon ut til alle kommunene 

12. september: Infomøte i styringsgruppen / kommunegruppen 

25. september: Søknadsfrist for pilot 2.0 

26. september: Frist for å levere forslag 

22. oktober: Heldagsmøte i bestillerutvalget  

7. november: Beslutningsmøte i styringsgruppen / kommunegruppen  

 

Status for pågående kunnskapsoppsummeringer:  

- Kunnskapsoppsummeringen om miljøterapeutiske tiltak vil være klar i løpet av året.  

- Kunnskapsoppsummeringen om velferdsteknologi er godt i gang. Forventes ferdigstilt i 

løpet av året. 

- Kunnskapsoppsummeringen om sårbehandling forventes ferdigstilt medio oktober.  

 

Gruppen ytrer ønske om å invitere en av forskerne til å presentere funn og fortelle om arbeidet med 

kunnskapsoppsummeringene til neste møte i november.  

Forslag fra gruppen om at kunnskapsoppsummeringene kan være et mulig utgangspunkt for neste 

års Kunnskapskommunekonferanse.  

 

I høstens runde vil nye vurderingskriterier tre i kraft: 

- Nytte - et tiltaks prioritet øker i tråd med den forventede nytten av tiltaket 

- Ressurser - et tiltaks prioritet øker desto mindre ressurser det legger beslag på 

- Alvorlighet - et tiltaks prioritet øker i tråd med alvorligheten av tilstanden 

 

Gruppen spiller inn implementering av ny kunnskaps som tema for mulig felles offentlig ph.d.   

Prosjektleder orienterer om at oversikten over innmeldte tema er sendt til HVL med tanke på 

masteroppgaver.  

 

Oppfølging: 



- Bergen kommune følger opp med tanke på tema til neste års konferanse 

- Bergen kommune inviterer forsker fra FHI til neste møte i gruppen 7. november 

- Bergen kommune sender en ny påminning om fristen for høstens runde 

- Vurdere videosnutt med tanke på formidling av resultater fra 

kunnskapsoppsummeringene 

- Bergen kommune sender ut presentasjonen gitt på kommunegruppemøtet 

 

Informasjon om Alrek helseklynge. Hva kan Kunnskapskommunene få ut av dette? 
 

Bergen kommune presenterer Alrek helseklynge og Byrådsavdeling for helse og omsorgs (BHO) 

satsing i Alrek.  Klyngen har som visjon å bli  

«et internasjonalt kraftsentrum som skal skape innovative helse- og 

omsorgsløsninger i primærhelsetjenestene for hele mennesket, ved hjelp av 

fremragende forskning og utdanning, fullverdige praksisarenaer og tverrfaglig 

samhandling. Forebygging og løsninger for å møte fremtidens 

folkehelseutfordringer skal ha særlig fokus.»  

BHO vil samarbeide om forskning, innovasjon og utdanning i Alrek for å skape 

• bedre primærhelsetjenester for innbyggerne  

• bedre folkehelsetiltak 

• tjenester som møter kommunen og innbyggerne sine behov - i dag og for fremtiden!  

• arena for å involvere innbyggerne i klyngesamarbeidet  

 

I tillegg til kontorarealer og legekontor disponerer BHO et areal på 124 m² som skal brukes til ulike 

aktiviteter med formål om å understøtte forskningsdrevet tjenesteinnovasjon, i samvirke mellom 

bruker, ansatt og forsker/student.  

 

Innspill fra gruppen er at Alrek er aktuelt for alle Kunnskapskommunene. Det nye helsehuset i Alvær 

kommune, og det nye kunnskapssenteret vil være en viktig samarbeidspartner til Alrek.  

 

 Oppfølging: 

- Alver presenterer helsehuset på neste møte i Kunnskapskommunens kommunegruppe 7. 

november 

 



Samarbeidsavtalene og hvilke alternativer vi har v. Rolf Brurås, spesialrådgiver, Seksjon 

for økonomi- og kontraktstyring, BHO, Bergen kommune  
 

Bergen kommune v/Brurås legger frem nasjonale føringer for avtaler inngått av kommuner som skal 

slås sammen. Oppsummert er kommunen forpliktet til allerede inngåtte avtaler.  

I avtalen står det at «Kommunene i samarbeidet er like parter og går inn med samme beløp»     

 

Konsekvens I: alle kommuner betaler samme beløp (også de nye/sammen-slåtte kommunene) 

Konsekvens II: Den totale finansieringen fra kommunene reduseres ettersom det blir færre  

kommuner fra og med 01.01.2020  

 

Oppfølging: 

- Bergen kommune oppdaterer avtalene til nye Alver, Bjørnafjorden og Granvin.  

 

Orienteringssaker: 

 

Skjema for forskningshenvendelser er oppdatert med muligheter for å krysse av for alle kommunene. 

De aktuelle henvendelsene sendes til kommunenes FoU-kontakter. 

 

Kari Sunnevåg presenterer programmet for fagdag om KPP og litteratursøk 8. november. Fortsatt 

ledige plasser til kommunene.   

 

Pasientsikkerhet og kvalitetsforbedring – Videreføring av arbeidet v. Kari Sunnevåg 
 

Sunnevåg orienterer om Nasjonal handlingsplan for pasientsikkerhet og kvalitetsforbedring og 

videreføring av arbeidet. Handlingsplanen skal bidra til en målrettet og samordnet innsats for trygge 

og sikre tjenester og bedre pasientsikkerhet, og legge til rette for at krav i Forskrift om ledelse og 

kvalitetsforbedring i helse- og omsorgstjenesten kan etterleves. 

 

Lys, søvn og døgnrytme hos personer med demens v. Elisabeth Flo, førsteamanuensis, 

Institutt for klinisk psykologi, UiB  
 

Flo legger frem foreløpige resultater fra studien DEM.LIGHT. Prosjektet undersøker om lys kan være  

et alternativ til medikamentell behandling hos personer med demens. Forskerne har byttet ut 



lysrørene i fellesrommene i sykehjem med blått lys. Lysene skal være at alternativ til dagslys og de  

fleste rapporterer at de er fornøyde med lysene.  Resultatene viste blant annet at det er store  

forskjeller i lysforholdene på sykehjem. Flo orienterer om en ny studie hvor en skal gjøre en liknende   

undersøkelse men med personer med mild demens og oppfordrer kommunene til samarbeid.  

 

Felles offentlig ph.d. og mulige tema 
 

Kommer tilbake til offentlig ph.d. på neste møte 7. november. Tre av kommunene har meldt at det 

nok ikke vil ha mulighet til å bidra økonomisk (Osterøy, Austrheim og Vaksdal).  

Et mulig tema som ble foreslått var: Hvordan ta i bruk kunnskapen? Hvordan implementere?  

 

Oppfølging: 

- Kommunen forsøker å avklare muligheter for finansiering til neste møte 7. november  

- Bergen kommune utarbeider et informasjonsskriv om offentlig ph.d. som sendes 

kommunene 

 

Folkekommune-prosjektet 
 

Bergen kommune presenterer status for Folkekommune-prosjektet. Prosjektet skal bidra til 

- en ny effektiv tilgang til kommunale helsedata for forskning og styring, som ivaretar 

personvernet. 

- En ny og fleksibel måte å utvikle og iverksette kunnskapsbaserte folkehelsetiltak i 

kommunene 

- En ny samarbeidsform mellom forskningsmiljøer og kommunen for å kvalitetssikre våre 

data, og for å bygge kompetanse på bruk og behandling av våre data. 
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